
Protokół  nr 29 

Z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

z dnia 20 maja 2022 r. 

Porządek spotkania: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Omówienie wniosku o dofinansowanie dla Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej 

w Świdwinie. 

3. Informacja dotycząca ściągalności podatków, opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, opłat za najem lokali mieszkalnych za 2021 r. 

4. Zakład Usług Komunalnych- realizacja zadań  w zakresie umowy zawartej na 

gospodarowanie odpadami komunalnymi z Miastem Świdwin. 

5. Opiniowanie projektów uchwał. 

6. Wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na zapytania. 

8. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji A. Szafrańska o godz. 8:05 otworzyła posiedzenie komisji. 

Posiedzenie odbyło się  w sali nr 55 w Urzędzie Miasta. Na siedmiu członków komisji, 

obecnych było 6 radnych, jeden radny nieobecny - Ł. Paśk. 

Ad. 2. 

Przewodnicząca Komisji przypomniała radnym, że na poprzednim posiedzeniu komisja 

ustaliła, że zaprosi Komendanta PPSP w Świdwinie celem omówienia potrzeb PPSP. 

Przewodnicząca dodała, że nie dostała informacji o nieobecności Komendanta na komisji, ale 

już  wie, że go nie będzie i że piła została kupiona. 

Burmistrz Miasta P. Feliński poinformował  o tym, że pan Komendant przeprasza. W 

związku z tym, że 27 będzie uroczyste przekazanie placu przy straży pożarnej związane z 30-

leciem OSP ma dużo obowiązków służbowych. Burmistrz dodał, że zdecydował, że w 

prezencie kupi piłę. 
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Przewodnicząca Komisji zapytała radnych czy chcą  zabrać  głos? 

Radny M. Dereń  powiedział, że dla niego ważny jest stan faktyczny i jakie są  potrzeby w 

straży pożarnej i co Rada mogłaby w tym zakresie pomóc. Radny dodał, że nie chodziło jemu 
o to, żeby komendant na komisji się  tłumaczył. W budżecie powinna być  stała kwota na 

dofinansowanie służb. 

Przewodnicząca Komisji dodała, że indywidualnie odezwie się  do Komendanta i ustali 
spotkanie z innymi przedstawicielami służb w celu ustalenia potrzeb tych służb. 

Ad.3 

Informacja dotycząca ściągalności podatków, opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, opłat za najem lokali mieszkalnych za 2021 r. - załącznik do protokołu nr 1. 
Informację  przedstawiła Skarbnik Miasta M. Grad. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o dłużników firmy Flaszman i Gabi. 

Burmistrz odpowiedział, że trwa postępowanie egzekucyjne w przypadku firmy Fiaszman, 
a w przypadku przedsiębiorstwa Gabi szanse na odzyskanie pieniędzy szanse są  nikłe. 

Radny P. Szyposzyński zapytał  ile osób skorzystało z umorzenia np. za pracę? 

Skarbnik odpowiedziała, że 6 osób odpracowało rzeczowo i dodała, że umorzenia dotyczą  
odsetek, a nie głównej należności. 

Przewodnicząca Komisji zapytała jakie to są  prace? 

Burmistrz odpowiedział, że jest to zieleń  miejska, bieżące sprzątanie miasta, sprzątanie 
dzikich wysypisk czy remonty lokali po eksmisji. Jest tam stawka 13 zł  albo 17 zł  za godzinę  
i trzeba tą  stawkę  podnieść. Burmistrz dodał, że zadłużenie za czynsze ładnie spada. Jest teraz 
siedem wniosków o eksmisję  i ustawodawca zmienił  przepisy w kwietniu, wiec będziemy 
przeprowadzać  eksmisje. 
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Ad.4 

Zakład Usług Komunalnych- realizacja zadań  w zakresie umowy zawartej na gospodarowanie 

odpadami komunalnymi z Miastem Świdwin. 

T. Hajdasz Prezes ZUK Sp. z o. o. zanim przedstawił  informację  powiedział, że w przypadku 

ZUK jest umowa na odbiór i transport odpadów. Zagospodarowanie odbywa się  na Wardyniu 

i ZUK tego nie robi. 

Radny K. Olszewski powiedział, że jest problem z gabarytami. Chodzi o to żeby 

mieszkaniec miał  świadomość, że ma możliwość  wywozu wielogabarytów do PSZOK, że są  

terminy kiedy te odpady są  odbierane przez ZUK, a jak będzie je podrzucał  to może zostać  

ukarany. 

T. Hajdasz powiedział, że zwiększona ilość  wywozów wiąże się  z podniesieniem stawki. Jest 

PSZOK i tam można wywozić  te gabaryty bez limitu. Jest tam limit na gruz. 

Burmistrz dodał, że też  widzi ten problem. Jest kamera, a i tak mieszkańcy wyrzucają  np. 

opony. 	Ten problem jest szczególnie widoczny w przypadku dużych wspólnot 

mieszkaniowych. 

T. Hajdasz powiedział, że jako zarządca sam będzie zlecał  wywóz gabarytów, tam gdzie one 

będą  nadmiernie gromadzone w niewłaściwym terminie, a potem jako administrator będzie 

wspólnotę  obciążał  kosztami wywozu. Chodzi o porządek. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o selekcje odpadów? Czy mieszkańcy wiedzą  jak 

segregować  odpady. 

T. Hajdasz odpowiedział, że z roku na rok zmniejsza się  ilość  odpadów zmieszanych. 

Są  jeszcze raporty, które bardziej dotyczą  np. dziwnych działań  mieszkańców. Największy 

problem jest z bio. Trzeba tłumaczyć  i uczyć  mieszkańców. Jest aplikacja na telefony eko 

harmonogram i tam są  wszystkie informacje na temat segregacji odpadów. 

Radny M. Dereń  zapytał  czy czekają  nas podwyżki? 
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T. Hajdasz odpowiedział, że najpierw musi wygrać  przetarg. Wzrosły koszty paliwa, 

pracowników wymagania są  bardzo duże w stosunku do wynagrodzeń, więc ceny mogą  iść  do 

góry. 

Przewodnicząca Komisji ogłosiła przerwę  5 minut. 

Ad. 5 Opiniowanie projektów uchwał. 

projekt uchwały Nr XLVIII/313/22 zmieniająca uchwałę  w sprawie ustalenia 

zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych 

Projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie. 

o 	projekt uchwały nr XLVIIL/314/22 w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 

Skarbnik Miasta przedstawiła informację  o autopoprawkach do projektu uchwały 

Nr XL VIII/3 14/22 

Radna I. Markiewicz zapytała czy nowi pracownicy idą  do p. Kota czy do spółdzielni 

socjalnej? 

Pan A. Kot odpowiedział, że jest to zatrudnienie czterech pracowników na okres pięciu 

miesięcy do utrzymania zieleni. Umowy będą  od 1 czerwca. 

Radna I. Markiewicz zapytała czy nie można zatrudnić  osób z urzędu pracy? 

Pan A. Kot odpowiedział, że żeby dostać  dofinansowanie z urzędu pracy do funduszu 

interwencyjnego czy na dotacje trzeba zatrudnić  osobę  na trzy miesiące po okresie. 

Proponowali zatrudnienie 6 plus 3, czyli na 9 miesięcy. To się  nie kalkuluje, ponieważ  w 

okresie zimowym te osoby by siedziały. 

Radna B. Bujak zapytała czy nie można zatrudnić  stażystów przez urząd pracy? 

A. Kot odpowiedział, że jest to bardzo problemowe. Staż  jest bardzo mało płatny, około 900 

É. i nikt nie chce przyjść  do pracy. Bardzo dużym problemem jest znalezienie osób do pracy 

na zieleni. 
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Radny M. Dereń  zapytał  czy mamy 100% zwrotu od rządu za utrzymanie uchodźców? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że środki od wojewody są  przekazywane do wysokości 

zapotrzebowania miasta. 

Opinia komisji: pozytywna. 

Projekt uchwaly XLVIII/315/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Świdwin na lata 2022-2025 

Radni pytań  nie przedstawili. 

Opinia komisji: pozytywna. 

Ad.6 

Radny M. Dereń  zapytał  o kabel na Szczecińskiej i koszty oświetlenia? Linii napowietrznej 

mieszkańcy nie chcą. 

Burmistrz odpowiedział, że jest za linią  napowietrzną  w tym miejscu, bo jeżeli w planie jest 

remont ulicy Szczecińskiej, a teraz położymy kabel, to za 3-4 lata będzie to problematyczne. 

Stracimy bez sensu pieniądze. Burmistrz dodał, linia napowietrzna nie będzie wyglądała 

nieestetycznie, będzie to jeden kabel, a koszt to około 20 tys. 

Radny M. Dereń  powiedział, że przekazał  tą  wiadomość  mieszkańcom i oni czekają  na 
decyzję. 

Radna I. Markiewicz zapytała czy w tym roku jest szansa na oświetlenie na ulicy Cichej i 
Spokojnej? 

Burmistrz odpowiedział, że na pewno chciałby zaprojektować, kwestia jak wystarczy 
budżetowo środków. 

Ad. 7 

Przewodnicząca Komisji o godz.9: 10 zamknęła posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: 	 Przewodnicząca Komisji: 

M. Tyzczuk 	 A 	 aiańska 
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